
 

Protokół z posiedzenia radnych wspólnych komisji rolnej, handlu, usług, budownictwa 

i gospodarki komunalnej, budżetowo-finansowej i planowania oraz oświaty, 

kultury, zdrowia i ochrony środowiska 

w dniu 26  marca 2024 r. 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zalewski  

Przywitał przybyłych radnych, Wójta Gminy, Zastępcę Wójta, Skarbnik. Na podstawie listy 

obecności, na posiedzeniu obecnych było 15 członków Komisji co stanowi 100 % Sekretarzem 

komisji został  Jerzy Leśniewski. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przyjęto porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji  

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych 

Projekt uchwały w sprawach: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 

2024-2033,  

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2024 rok, 

c. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, stanowiącego własność 

Gminy Biskupiec, położonego przy ul. Wybudowanie 21 w miejscowości 

Biskupiec, obręb geodezyjny Biskupiec, gmina  Biskupiec,  

d. nie wyrażenia zgody na wyodrębnianie w budżecie gminy Biskupiec środków  

finansowych stanowiących fundusz sołecki  w 2025 roku,  

e. zmiany zakazów w odniesieniu do pomników przyrody -grupy 66 drzew  daglezji 

zielonej Pseudotsuga meneziesil w Leśnictwie Lipowa Góra oddział 161f,  

działka 3161/2  w  obrębie ewidencyjnym Łąkorz, gmina Biskupiec, 

f. uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Biskupiec, 

g. przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Biskupiec, 

h. przyjęcia przez Gminę Biskupiec na 2024 rok, zadań zleconych z zakresu 

administracji rządowej związanych z bieżącym utrzymaniem grobów i cmentarzy 



wojennych znajdujących się na terenie gminy oraz upoważnienia Wójta Gminy 

Biskupiec do zawarcia w tym zakresie porozumienia pomiędzy Wojewodą 

Warmińsko-Mazurskim a Gminą  Biskupiec,  

i. sprawozdanie Wójta Gminy Biskupiec z realizacji programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za rok 2023,  

j. sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Biskupcu  

za  rok 2023,   

k. sprawozdanie z  realizacji programu przeciwdziałania  przemocy w rodzinie oraz  

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata  2021-2027 za rok 2023,  

l. sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania  rodziny  na  lata 2022-

2024 za 2023 rok,   

m. sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych  oraz przeciwdziałania narkomanii  na  lata 2022-2025 

2023 rok, 

6. Zamknięcie posiedzenia  komisji. 

Ad 2. Przyjęcie  porządku posiedzenia   

15 radnych głosowało za przyjęciem porządku obrad 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji  

15 radnych głosowało za przyjęciem  protokołu z poprzedniej komisji  

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4. Wolne wnioski i informacje 

Wójt  poinformował, że  był  na otwarciu  biura  senatorskiego  w  Ostródzie u senatora  Gustawa 

Marka Brzezina, siedziba  biura mieści się  na ulicy Sobieskiego. Wójt poinformował, że odbyło 

się też spotkanie z deweloperem w sprawie budowy bloków na osiedlu, już nie długo  powinna 

się zacząć budowa, na razie jest to tylko akt warunkowy.  

Wójt poinformował też, że odbyło się spotkanie z archeolog w spawie budowy parkingu   

w Biskupcu. Wójt poinformował, że została też podjęta  uchwała w sprawie zakupu 

nieruchomości w drodze przetargu po byłym zakładzie SUW. Została złożona oferta 

przetargowa. Wójt poinformował, że w piątek  rano podpisano  umowę  na remont drogi 538 w 

kierunku Nowego Miasta na kolejny odcinek przez las.  

27 marca odbędzie  się otwarcie  ofert na  remont drogi w Podlasku. 26 kwietnia odbędzie się  

uroczysta sesja pożegnalna  dla  radnych tej kadencji.  



W budżecie gminy zostały zabezpieczone środki w kwocie 35 tyś. na budkę spikera wraz 

z nagłośnieniem na  boisku  sportowym OSSA. 28 marca nastąpi  przekazanie drogi firmie 

Strabag w związku  z remontem odcinka Lipinki-Mierzyn. Radny Andrzej Plichta zapytał kiedy 

będą czynne korty. Radny Andrzej Plichta dodał, że mieszkańcy chcą lampę na ”manhattanie” 

bo mają ciemno. Wójt odpowiedział, że będą lampy. 

Radny Zbigniew Mróz zapytał jak wygląda sprawa projektu drogi na odcinku Mierzyn – 

Rywałdzik. Wójt odpowiedział, że to nie jest droga gminna tylko powiatowa i my tego nie 

będziemy robić.  

Radny Dembek Jerzy-zgłosił problem studzienek w Bielicach, które całościowo trzeba 

oczyścić. Wójt takie sprawy trzeba zgłaszać radnemu powiatowemu. Wójt  dodał, że drobne 

spawy związane z robotami  ziemnymi zostaną przekazane  do naszej  spółki  ZDU Komunalka.  

Przewodniczący przekazywanie prac ziemnych ZDU Komunalka to super pomysł nie wiem czy 

się nie spóźniliśmy z tymi zleceniami, już dawno można było zlecać im takie roboty. Prezes 

ZDU  Komunalka narzeka, że nie ma pieniędzy na remonty, więc mieli by dodatkowe  pieniądze 

z świadczenia usług.  

Wójt odpowiedział, że jakbyśmy o tą spółkę nie zadbała Gmina to by jej już dawno nie było. 

Spółka nie ponosi kosztów remontów, niczego też nie  musi  modernizować.   

Radny Jan Wiśniewski przedstawił informacje z posiedzenia komisji bezpieczeństwa i 

porządku. 

Ad. 5. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych    

Projekt  uchwały w sprawie: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 2023-

2033,    

Skarbnik Pani Wioletta Sagan omówiła projekty uchwał.  

Uwag do projektu uchwały  nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Biskupiec na lata 2023-2033,  

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2024 rok, 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2024 rok, 



c. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, stanowiącego własność Gminy 

Biskupiec, położonego przy ul. Wybudowanie 21 w miejscowości Biskupiec, obręb 

geodezyjny Biskupiec, gmina  Biskupiec,  

Wójt poinformował, że chodzi o zgodę na sprzedaż mieszkania w budynku komunalnym o  

wartości 120.000 tyś,  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, stanowiącego 

własność Gminy Biskupiec, położonego przy ul. Wybudowanie 21 w miejscowości Biskupiec, 

obręb geodezyjny Biskupiec, gmina  Biskupiec, 

d. nie wyrażenia zgody na wyodrębnianie w budżecie gminy Biskupiec środków  

finansowych stanowiących fundusz sołecki  w 2025 roku,  

Radny Jan Wiśniewski zapytał czy dziś trzeba głosować nad  tym tematem czy można  dopiero 

po wyborach. Radny Stanisław Czajka czy  to chodzi o  kwotę  rzędu około  600 tyś. złotych. 

Wójt może to być kwota około 1 miliona. 

Radny Stanisław Czajka, to co robi Gmina razem z Wójtem uważam, że robi dużo jednak  

byłbym za tym, aby Wójt na potrzeby tej działalności sołeckiej i integracji społecznej 

przeznaczył  te pieniądze na sołectwa-takie  jest moje  zdanie dodał Radny Stanisław Czajka.  

Wójt jeśli mamy 25 sołectw,  gdyby  te wszystkie  sołectwa były odpowiedzialne i przeznaczały 

środki z funduszu sołeckiego na konkretne i odpowiedzialne rzeczy to byłoby dobrze.  

W niektórych sołectwa wyczerpały się pomysły i te pieniądze były marnotrawione, niektórzy 

sołtysi przychodzili i mówili, że te pieniądze idą na przejedzenie.  

Radny Stanisław Czajka odpowiedział, że nie zgodzi się z wypowiedzą Wójta - jeśli sołectwo 

przekazało środki z funduszu sołeckiego na rzecz OSP lub na ośrodek zdrowia to był szczytny 

cel, jeśli ktoś uważa, że to jest marnowanie pieniędzy to błędnie myśli. Jeśli Wójt mówi, że 10 

sołectw dobrze realizowało ten fundusz, jeśli któreś z tych sołectw, zrobiło imprezę 

integracyjną  to też  super. Dlaczego Ci, którzy zasługują na ten fundusz nie są wspierani, takie 

jest  moje zdanie, należy dać tym co chcą go realizować. Wójt potrzeby poszczególnych 

miejscowości, które mieli mieszańcy zostały  realizowane w ramach tego funduszu Wójt dodał, 

że jak ja widzę te zarośnięte place zabaw i te siłowanie to była podjęta zła decyzja. 

Radny Stanisław Czajka – niech mnie państwo nie rozumieją źle, ja uważam, że dobrze, że 

zostało zrobione z funduszu to co było zrobione. Jeżeli to będzie dalej utrzymane to 

przyznajemy na  kolejny  rok,  



Radna  Małgorzata  Szustak odpowiedziała,  ja  jestem w radzie sołeckiej, my chcieliśmy ten  

fundusz mamy teraz te 10 % środków z  Gminy przeznaczonych  na  sołectwo  i  to w  zupełności  

wystarczy. Są realizowane różne projekty dla sołectw w ramach, których można pozyskać 

środki np. Agencji  Restrukturyzacji i Modernizacji  Rolnictwa.  

Radny Jerzy Dembek 10 % na inwestycje to jest za mało.  

Radny Piotr Łukaszewski jak był wprowadzany fundusz  sołecki to byli przeciwnicy tego-ja to 

przerabiałem- na początku było ok, a potem były wojny, bo to pieniądze wydane  niepotrzebnie, 

wrócę do siłowni to funkcjonuje, ale przy niektórych świetlicach są te sprzęty  po uszkadzane  

i zarośnięte co wtedy jak się coś stanie komuś na takiej siłowni. 

Wójt odpowiedział, że przykładem wzorowego sołectwa, w którym sprawdziła się siłowania 

jest Łakorek, nie ma takiego  drugiego sołectwa, tam są kolejki.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 15 radnych, przy głosach 12 „za”, głosów 1 

przeciwnych nie było, głosów 2 wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnianie w budżecie gminy Biskupiec 

środków  finansowych stanowiących fundusz sołecki  w 2025 roku,  

e. zmiany zakazów w odniesieniu do pomników przyrody-grupy 66 drzew daglezji zielonej 

Pseudotsuga meneziesil w Leśnictwie Lipowa Góra oddział 161f, działka 3161/2 w  obrębie 

ewidencyjnym Łąkorz, gmina Biskupiec, 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie zmiany zakazów w odniesieniu do pomników przyrody-grupy 66 

drzew daglezji zielonej Pseudotsuga meneziesil w Leśnictwie Lipowa Góra oddział 161f, 

działka 3161/2 w  obrębie ewidencyjnym Łąkorz, gmina Biskupiec, 

f. uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Biskupiec, 

Obecny na komisjach Urbanista Pan Wojciech Kwiatkowski poinformował, że chodzi o zmianę  

studium. Urbanista  poinformował, że studium będzie obowiązywało do końca 2025 roku-   

studium traci  moc 31  grudnia 2025 r. potem  już  przestanie obowiązywać. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Biskupiec, 



g. przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Biskupiec, 

Uchwała  została  wycofana z  porządku obrad.  

h. przyjęcia przez Gminę Biskupiec na 2024 rok, zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej związanych z bieżącym utrzymaniem grobów i cmentarzy wojennych 

znajdujących się na terenie gminy oraz upoważnienia Wójta Gminy Biskupiec do 

zawarcia w tym zakresie porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-Mazurskim a 

Gminą  Biskupiec,  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Biskupiec na 2024 rok, zadań zleconych z 

zakresu administracji rządowej związanych z bieżącym utrzymaniem grobów i cmentarzy 

wojennych znajdujących się na terenie gminy oraz upoważnienia Wójta Gminy Biskupiec do 

zawarcia w tym zakresie porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-Mazurskim a Gminą  

Biskupiec, 

i. sprawozdanie Wójta Gminy Biskupiec z realizacji programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 

2023,  

j. sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Biskupcu  za rok 

2023,   

Kierownik  Gminnego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna Krause  omówiła sprawozdanie. 

k. sprawozdanie z realizacji programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata  2021-2027 za rok 2023,  

Kierownik  Gminnego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna Krause  omówiła sprawozdanie. 

l. sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania  rodziny na lata 2022-2024 za 

2023 rok,   

Kierownik Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej Anna Krause  omówiła sprawozdanie. 

m. sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych  oraz przeciwdziałania narkomanii  na lata 2022-2025 2023 rok. 

Kierownik  Gminnego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Anna Krause  omówiła sprawozdanie. 

6.  Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Koniec posiedzenia komisji  wspólnych 12:40  

    Protokolant                           Przewodniczący Rady Gminy  



   Anna Linowiecka                 Kazimierz Zalewski   


